
       Protokół nr XXXIII/2021 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 27 kwietnia 2021 r.  

w godz. 15:00 do 21:10 w Gminnym Centrum Kultury w Małej Nieszawce 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Dorota Krychowiak 

5. Ryszard Kryszewski 

6. Alina Sobecka 

7. Marcin Sobiech 

8. Katarzyna Streich 

9. Rafał Szulc 

10. Wioletta Szymańska 

11. Ireneusz Śmiechowski 

12. Ewa Tarkowska 

13. Arkadiusz Wyrzykowski 

Nieobecni: 

1. Aleksandra Rębacz 

2. Jadwiga Szczygielska 

 

 

Proponowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.    

2.  Przyjęcie protokołu z: 

a) XXXII sesji, która odbyła się w dniu 30 marca 2021 roku. 

3.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a) określenia zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji 

służących ochronie powietrza (druk nr 1), 

b) wyrażenia zgody na nabycie  udziałów w nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej 

Nieszawce (dz. nr 58/12 i 58/13 ) (druk nr 2), 

c) wyrażenia zgody na  ustanowienie służebności gruntowej na nieruchomości położonej w 

Wielkiej Nieszawce przy  ul. Bocianiej (druk nr 3), 

d) regulaminu budżetu obywatelskiego na rok 2022 (druk nr 4), 

e) udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków (druk nr 5), 

f) stypendiów dla szczególnie uzdolnionych sportowo uczniów z terenu Gminy Wielka 

Nieszawka (druk nr 6), 



g) zmiany uchwały dotyczącej ustanowienia odrębnej jednostki budżetowej Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce i nadania statutu. (druk nr 7), 

h) zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na rok 2021 (druk nr 8), 

i)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wielka Nieszawka na lata 2021-2024 

(druk nr 9), 

j) zmiany uchwały dotyczącej zasad ustalania diet dla radnych oraz sołtysów( druk nr 10). 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2020 rok (druk nr 11). 

Przerwa 

5. Przyjęcie sprawozdań z:  

a) działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za 2020 rok (druk nr 12), 

b) działalności Gminnego Centrum Kultury w Małej Nieszawce za 2020 rok (druk nr 13),  

c) realizacji rocznego Programu Współpracy Gminy Wielka Nieszawka z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i wolontariacie za rok 2020  (Dz.U. z 2020 r. poz. 1057) (druk nr 14), 

d)  realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 rok (druk nr 15). 

6. Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji Rady Gminy Wielka Nieszawka za 2020 rok:  

a) Komisji Rewizyjnej (druk nr 16), 

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (druk nr 17),  

c) Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji (druk nr 18),  

d) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu (druk nr 19), 

e) Komisji Statutowo-Regulaminowej (druk nr 20). 

7.  Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji. 

8.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał. 

9.  Interpelacje i wolne wnioski. 

10.  Zakończenie sesji. 
 

 

Ad.1  

a) XXXIII sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Wioletta Szymańska. Na wstępie powitała Pana Wójta, Skarbnika Gminy, Panie i Panów 

Radnych, pracowników urzędu, mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na 15 radnych obecnych jest 13, 

co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

 

b) Przewodnicząca Rady zapytała czy zgłaszane są uwagi dotyczące porządku obrad. 

Wójt Krzysztof Czarnecki zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie regulaminu 

budżetu obywatelskiego na rok 2022 (druk nr 4).  

Radny Ryszard Kryszewski w imieniu Koalicji Radnych zgłosił wniosek formalny  

o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  

udziałów w nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce (dz. nr 58/12 i 58/13 ) 

(druk nr 2). Powodem tej decyzji jest brak informacji odnośnie toczących się rozmów  

z mieszkańcami tych terenów. Radni nie otrzymali także jednoznacznej odpowiedzi na temat 

stanu powierzchni dróg wymienionych działek.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że działki o numerach 58/12 i 58/13 znajdują się 

na nieutwardzonym terenie.   



Radna Katarzyna Streich – zgłosiła do porządku obrad wprowadzenie punktu, odnośnie 

przedstawienia przez Wójta odpowiedzi na punkt nr. 6 ze stanowiska Rady Gminy Wielka 

Nieszawka z dnia 4 grudnia 2020 r. w sprawie publicznego transportu na terenie Gminy 

Wielka Nieszawka. Wynika z niego, że Wójt powinien relacjonować Radzie Gminy przebieg 

negocjacji składając informację na sesjach Rady Gminy raz na kwartał. Radna poprosiła  

o wprowadzenie tego punktu do porządku obrad.  

 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Kryszewskiego o zdjęcie  

z porządku obrad projektu uchwały dotyczącego wyrażenia zgody na nabycie  udziałów w 

nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce (dz. nr 58/12 i 58/13 ) (druk nr 2). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 8 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, 

Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski.  

PRZECIW: 3 

Rafał Szulc, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak. 

NIEOBECNI:2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów przyjęła zdjęcie 

projektu uchwały z porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu  

dotyczącego przedstawienia przez Wójta Gminy Wielka Nieszawka odpowiedzi na punkt nr. 

6 ze stanowiska Rady Gminy Wielka Nieszawka z dnia 4 grudnia 2020 r. w sprawie 

publicznego transportu na terenie Gminy Wielka Nieszawka.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, 

Arkadiusz Wyrzykowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

Marcin Sobiech, Rafał Szulc, Ewa Tarkowska.  

NIEOBECNI:2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 



 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów przyjęła 

wprowadzenie punktu do porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad po zmianach.   

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, 

Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

PRZECIW: 1 

Rafał Szulc 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów przyjęła porządek 

obrad.  

 

Ad.2  

a) Przewodnicząca Rady poinformowała, że uwzględniono uwagi, które wpłynęły do biura 

Rady Gminy co do treści protokołu z XXXII sesji, która odbyła się w dniu 30 marca 2021 

roku. Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXII sesji w 

przedstawionej treści.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

BRAK GŁOSU: 1 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że w wyniku głosowania protokół z XXXII sesji został przyjęty 

przez Radę Gminy jednogłośnie.   

 

 



Ad. 3 

a) Przewodnicząca Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.    

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przedstawiciela Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji.  

Radna Ewa Tarkowska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja zaopiniowała projekt 

uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

Rewizyjna po zapoznaniu się z projektem uchwały, zaproponowała przesunięcie terminu 

możliwości składania wniosków do 11 czerwca 2021 r.  Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radna Aniela Grela – odniosła się do terminu składania wniosków. Zapytała czy została już 

rozpoczęta akcja informująca mieszkańców od kiedy będą rozpatrywane wnioski ? W jakiej 

formie jest ta informacja,  żeby trafiła ona do zainteresowanych mieszkańców jak najprędzej.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że w sobotę Urząd Gminy nie pracuje, wnioski 

można wysyłać w formie elektronicznej, bądź w formie papierowej za pośrednictwem poczty. 

Sugestie od mieszkańców by nie zmieniać terminu zgłaszania wniosków, a zachować ten 

proponowany w projekcie uchwały.   

Radna Katarzyna Streich – zasugerowała, aby określić na stałe w regulaminie zasad 

udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji służących ochronie 

powietrza, czas do którego będą składane wnioski każdego roku, tak aby mieszkańcy mogli 

przystosować się do określonego terminu.  

Sołtys Brygida Czapiewska – zapytała czy jest informacja odnośnie ilości osób 

zainteresowanych skorzystaniem z dotacji na ten rok. Mała Nieszawka ma dwa razy większą 

liczbę mieszkańców od Cierpic i Wielkiej Nieszawki. W związku z tym poprosiła o 

rozważenie zwiększenia ilości przyznanych wniosków dla Małej Nieszawki, ze względu na 

duża liczę mieszkańców.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że w tej chwili nie wiadomo jakie jest 

zainteresowanie ponieważ nie ma jeszcze podjętej uchwały. O dalszych szczegółach będzie 

można dyskutować w czasie debaty nad przyszłą uchwałą dotyczącą wymiany pieców.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji 

służących ochronie powietrza (druk nr 1). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  



NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXXIII/184/2021).  

 

b) Punkt zdjęty z porządku obrad. 

 

c) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przedstawiciela Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji.  

Radna Ewa Tarkowska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

Rewizyjna uznała zasadność pobierania opłaty za służebność i oddanie w użytkowanie 

swojego mienia. Zaznaczyła natomiast, że inwestycja nie powinna być wykonywana przez 

wnioskodawcę. Inwestycja powinna być wykonana przez Urząd Gminy, a dopiero po tym 

oddana w użytkowanie, tak by była wykonana zgodnie z zasadami prawa budowlanego i 

wodnego.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że działka 204/3 jest jedną działką ewidencyjną  

wchodzącą w skład jeszcze kilku działek: 204/2, 204/1, 203. Zapytała co oznacza ciąg 

działek, jaki stanowi zapis w działkach ewidencyjnych, jak jest określany ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że jest to kanał, który biegnie przez działki. 

Mieszkaniec zamierza zrobić przepust do swojej działki przez ten kanał, który widnieje na 

mapach, a w rzeczywistości nie istnieje.   

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że jeżeli występuje w działkach ewidencyjnych 

zapis, że jest to rów, nawet jeśli nie występuje fizycznie, ale był określony, to gmina przede 

wszystkim powinna zasięgnąć opinii w tej sprawie. Przedstawić w momencie procedowania 

do Komisji wszystkie potrzebne materiały i dokumenty. Przedłożyć opinie czy ten rów może 

być aktywny, bądź nie musi z jakichkolwiek powodów. Działka 204/3 jest ostatnią działką 

ewidencyjną, która ma zebrać całą wodę i wprowadzić do kanału, który położony jest przy ul 

Toruńskiej. Nie możemy przedstawić uchwały w której nadawana jest służebność nie mając 

uregulowanych innych spraw. W swojej opinii stwierdziła, że powinna być wydana opinia w 

tej sprawie, co należy zrobić z tym rowem. Rada Gminy nie powinna przyjmować uchwały, 

która przydzieli służebność przepustu, przejazdu, do momentu aż nie będzie wszystko 

przedstawione odpowiednimi dokumentami.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przede wszystkim mówimy o przepuście, a nie o zasypywaniu 

rowu. Przyjęcie tej uchwały jest jak najbardziej zasadne. Mieszkańcom, którzy o to 

wnioskują, bardzo zależy na jak najszybszym uregulowaniu formalności, by móc zacząć 

budowę domu.  



Radna Katarzyna Streich – zapytała radcę prawnego, czy jest możliwe wykonywanie 

inwestycji na nie swoim gruncie.  

Radca prawny – odpowiedziała, że jest możliwe za zgodą właściciela.  

Radna Katarzyna Streich – Rada Gminy bierze za to odpowiedzialność, ustanawiając 

służebność ? 

Radca prawny – Rada Gminy wyraża zgodę na ustanowienie służebności, natomiast 

wykonanie, ustanowienie służebności i jej warunków należy do organu wykonawczego.  

Radna Katarzyna Streich – zaznaczyła, że radni nie otrzymali dokumentów dokładnie 

opiniujących co można wykonać na tym terenie, czy jest zgoda na wykonanie przepustu, czy 

są wytyczne w jaki sposób ma być wykonany ten przepust ? Wnioskodawca został 

poinformowany w jaki sposób inwestycja będzie zrealizowana ?  

Radna Ewa Tarkowska – zapytała czy forma służebności, oraz koszt wykonania jest 

uzgodniony z wykonawcą ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że służebność ma być odpłatna. 

Radna Ewa Tarkowska – kontynuując radna zapytała czy też wnioskodawca zgadza się na 

to, że wykona ten przepust na swój koszt aby mieć dostęp do drogi publicznej ? Czy 

wnioskodawca będzie zobowiązany wykonać przepust zgodnie ze sztuką budowlaną ? Czy 

Urząd Gminy będzie nadzorował prace i odbiór przepustu ? Czy w gminie występują podobne 

przypadki, że mieszkaniec wykonał przepust na własny koszt aby mieć dostęp do drogi 

publicznej ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że wnioskodawca wykona przepust na własny 

koszt. Będzie zobowiązany wykonać go zgodnie ze sztuką budowlaną, a Urząd Gminy będzie 

nadzorował przebieg prac.  

Radna Aniela Grela - rozsądniej byłoby żeby to zadanie wykonała gmina, włączając koszty 

w formie użyczenia dla właściciela działki.  

Radny Ryszard Kryszewski - zgodził się ze słowami przedmówców, mówiąc, że to Urząd 

Gminy powinien być odpowiedzialny za wykonanie tej inwestycji. Zasugerował, by ten zapis 

znalazł się w procedowanej uchwale.  

Radna Katarzyna Streich - zgłosiła wniosek formalny, aby została wydana opinia , która by 

przedstawiła możliwości wykonania przepustu, i zaleciła w jaki sposób ma być on wykonany. 

Zapytała, czy przepusty wykonywane na terenie gminy, są uzgadniane z jednostkami w tym 

specjalizującymi ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki - zaznaczył, że ten projekt uchwały powinien zostać przyjęty ze 

względu na pomoc mieszkańcowi, któremu zależy na możliwości rozpoczęcia budowy.  

Radna Katarzyna Streich - odniosła się do Wójta, mówiąc, że odpowiednie dokumenty 

powinny być przedstawiane na posiedzeniu komisji, tak by nie zrzucano odpowiedzialności 

na radnych, że załatwiane sprawy będzie trwało dłużej.  

Radna Ewa Tarkowska - odniosła się do słów radnej pytając, czy proponuje wykonywanie 

wszystkich przepustów na naszym terenie, na koszt gminy ? Powiedziała, że w dniu 

wczorajszym komisja wydała pozytywną opinie, a w dniu dzisiejszym są zgłaszane kolejne 

nowe propozycję.  

Radny Arkadiusz Wyrzykowski - stwierdził, że gmina wydając decyzje musi określić 

specyficzne warunki takiego przepustu, a przed zasypaniem go, wykonać odbiór. W chwili 

obecnej, w tym miejscu nie ma rowu, więc można określić w wydawanych warunkach 



określone parametry. Jeśli ten rów nie istnieje, w prawie budowlanym nie jest wymagana 

opinia wodno- prawna dotycząca tej inwestycji. Jeśli inwestor złożył wniosek, w którym 

wyraził chęć sfinansowania tej inwestycji, powinniśmy przychylić się do tego wniosku.  

Radny Mieczysław Kociucki - powiedział, że skoro w tym miejscu nie ma rowu, dlaczego 

ma być wykonany przepust ? 

Radny Ireneusz Śmiechowski - powiedział, że było kilka podobnych przypadków na terenie 

gminy, że rowy melioracyjne były zasypywane. Powinien się znaleźć zapis w uchwale , że 

gmina jako właściciel jest odpowiedzialna za budowę przepustu.  

Radna Katarzyna Streich - zgłosiła wniosek formalny o przedłożenie z powrotem uchwały 

do wnioskodawcy, celem uzupełnienia i dalszych prac nad tym projektem uchwały.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie wniosek formalny 

radnej Katarzyny Streich.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 8 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski.  

PRZECIW: 5 

Grzegorz Dombrowski, Marcin Sobiech, Rafał Szulc, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wniosek formalny został przyjęty większością głosów.  

Uchwała została zwrócona do wnioskodawcy.  

 

 

d) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawką.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przedstawiciela Komisji Statutowo-

Regulaminowej.  

Radna Ewa Tarkowska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja zaopiniowała obecny 

projekt uchwały negatywnie. Zgłoszony został w dniu dzisiejszym projekt autopoprawki do 

Urzędu Gminy, który nie został uwzględniony.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisji radna 

Ewa Tarkowska, złożyła wniosek formalny o wykreślenie § 14 ust. 1. Miała zostać 

wprowadzona autokorekta, i biorąc ją pod uwagę Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. Poprawka do projektu uchwały nie została jednak uwzględniona.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  



Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich - poinformowała, że na posiedzeniu Komisji w 

dniu 26 kwietnia 2021 r., zasugerowała wprowadzenie następujących zmian. Zmienić w treści 

uchwały § 2 pkt. 1 i 2, § 6 pkt. 1, § 14 pkt. 1, § 21 pkt. 1 i 2, § 22 pkt. 2 i 7. Komisja 

zarekomendowała również zapisanie w treści uchwały kwoty jaka będzie przeznaczona na 

realizację budżetu obywatelskiego na rok 2022. Bez wprowadzenia tych poprawek, Komisja 

nie zaleca przyjęcia projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Ryszard Kryszewski - zapytał, jaka jest przyczyna tak dużego zmniejszenia kwoty 

przeznaczonej na budżet obywatelski.  

Radny Ireneusz Śmiechowski - powiedział, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

przedstawił propozycje wprowadzenia zmian w projekcie uchwały. Zgłosił wniosek formalny 

w sprawie wprowadzenia proponowanych zmian. Odczytał sugerowane zmiany.  

Radna Ewa Tarkowska - odniosła się do słów radnego, mówiąc, że na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji proponowane zmiany nie były opiniowane ani głosowane. Zasugerowała 

konieczność przegłosowania każdej proponowanej zmiany osobno. Odczytała treść złożonego 

wniosku formalnego, który trafił do każdej Komisji opiniującej projekt uchwały. Dotyczył on 

wykreślenia z treści uchwały § 14 ust. 1 pkt. 1.  

Radna Alina Sobecka - zapytała dlaczego nie uwzględniono autokorekty zasugerowanej 

przez radnych ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że proponowany jest projekt uchwały, radni 

zawsze mają możliwość przedstawienia swoich uwag, poprawek.  

Radca prawny - wnioski na Komisjach mogą być uznawane jako sugestie w stosunku do 

organu wykonawczego, żeby te wnioski rozważył. Każdy radny ma możliwość skierowania 

wniosku do projektu uchwały, które musi być przegłosowany.  

Skarbnik Gminy - przedstawiła kwoty finansowe przeznaczone na budżet obywatelski w 

latach poprzednich. I tak: w 2019 r. 134 tys. zł, w 2020 r. 82 tys. 190 zł, w 2021 r. 118 tys. 

150 zł. Proponowana kwota na rok 2022 to 82 tys. zł.   

Radna Katarzyna Streich - zapytała radcę prawnego, czy słusznym jest wprowadzenie 

kwoty przeznaczonej na budżet obywatelski w treść uchwały.  

Radca prawny - odpowiedziała ,że jest taka możliwość, lecz nie rekomenduje takiego 

rozwiązania.  

 

Po zatwierdzonych zmianach zawartych we wniosku formalnym radnego Ireneusz 

Śmiechowskiego, dotyczących :  

oraz wniosku radnej Ewy Tarkowskiej, dotyczącego wykreślenia z treści uchwały § 14 ust. 1 

pkt. 1.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie regulaminu budżetu 

obywatelskiego na rok 2022 (druk nr 4), z uwzględnieniem wniosków formalnych (druk nr 4).  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

PRZECIW: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXIII/185/2021).  

 

e) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich - powiedziała, że Komisja Rewizyjna nie 

wniosła zastrzeżeń do projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka - powiedziała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Katarzyna Streich - zapytała czy inni wnioskodawcy, którzy mogą korzystać  

z uchwały nr XXXI/172/2021 zostali poinformowani o możliwości złożenia wniosku. 

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział ,że innymi wnioskodawcami, mogącymi złożyć 

wniosek, są właściciele ruin zamku krzyżackiego w Małej Nieszawce, oraz Urząd Gminy. 

Radna Katarzyna Streich - zasugerowała, że skoro przyjęta jest uchwała przyznająca 

dotację zabytkom wpisanym do rejestru zabytków, w dobrym tonie Urzędu Gminy byłoby 

poinformowanie właścicieli tych zabytków o możliwości złożenia takiego wniosku.  

Sołtys Brygida Czapiewska - powiedziała, że właściciele terenu ruin zamku krzyżackiego 

wielokrotnie składali wniosek do Urzędu Gminy o wykupienie swojego terenu.  

Radna Aniela Grela - zapytała, czy nie można było wstrzymać się z dofinansowaniem do 

końca przyszłego roku, ponieważ w tym roku nie było zaplanowanych środków w budżecie 

na ten cel.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (druk nr 

5). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 



Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, 

Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Aniela Grela, Wioletta Szymańska.  

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXIII/186/2021).  

 

f) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 6)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, zwracając uwagę w trosce o finanse publiczne, 

o zabezpieczenie braku możliwości skorzystania przez beneficjenta z dwóch równoległych 

uchwał przyznających stypendia sportowe. Zasugerowała wprowadzenie takiego zapisu w 

uchwale.   

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Katarzyna Streich - złożyła wniosek formalny o wprowadzenie do treści uchwały 

zapisu w którym beneficjent z tej uchwały,  nie będzie pobierał równocześnie stypendium ani 

nagród z uchwały nr XXXII/172/2021.  

Radny Mieczysław Kociucki - zgłosił wniosek formalny o wykreślenie z treści uchwały 

zapisu, w którym jest mowa o zawodach rangi wojewódzkiej i powiatowej. Zapytał dlaczego 

w projekcie uchwały jest ograniczona liczna dyscyplin sportowych. Czym kierował się 

wnioskodawca wybierając te kategorie sportowe ? 

Przewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie wniosek formalny radnej Katarzyny Streich. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 9 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski. 

PRZECIW:3  

Rafał Szulc, Ewa Tarkowska, Arkadiusz wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Marcin Sobiech 

NIEOBECNI: 2 



Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

Przewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie wniosek formalny radnego Mieczysława 

Kociuckiego. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 6 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Marcin 

Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski.  

PRZECIW: 5  

Ryszard Kryszewski, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Alina Sobecka, Wioletta Szymańska.  

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła wniosek formalny większością 

głosów.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

stypendiów dla szczególnie uzdolnionych sportowo uczniów z terenu Gminy Wielka 

Nieszawka (druk nr 6). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina 

Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXIII/187/2021).  

 

g) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7)  

Kierownik GOPS Magdalena Żbikowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka - poinformowała, że Komisja zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 



Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu przedstawiciela Komisji Statutowo-

Regulaminowej. 

Radna Ewa Tarkowska - poinformowała, że Komisja Statutowo-Regulaminowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały dotyczącej ustanowienia odrębnej jednostki budżetowej Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce i nadania statutu (druk nr 7). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, 

Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXIII/188/2021).  

 

 

h) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 8)  

Skarbnik Monika Szczerkowska – przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Radna Katarzyna Streich – zapytała radcę prawnego, czy jeśli Komisja Rewizyjna nie wyda 

opinii w temacie projektu uchwały, skutkuje to jakimiś sankcjami, uchwała może być cofnięta 

przez Wojewodę ? 

Radca prawny – odpowiedziała, że nie skutkuje to sankcjami, opinia Komisji ma funkcję 

pomocniczą  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja z powodu braku 

odpowiedzi na zadawane pytania w stosunku do zasadności dołożenia 300 tys. zł pozostałych 

z kwoty 600 tys. zł o które prosi Urząd Marszałkowski, podjęła decyzje o nie wydawaniu 

opinii na temat tej uchwały. Informacja i uzasadnienie ze spotkania z marszałkiem z dnia 22 

kwietnia 2021 r. nie zostały przekazane prze Wójta Gminy pracownikowi obecnemu na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. W związku z tym komisja nie wydała żadnej opinii w tej 

sprawie, proponując aby dyskusja w stosunku do tej uchwały przeniosła się na obrady Rady 

Gminy.   

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 



Radna Katarzyna Streich - zwróciła się do Wójta z pytaniem na co ma być przeznaczona 

dodatkowa kwota 300 tys. zł w związku z budową ścieżki rowerowej. Z czego to wynika, z 

jakiego kosztorysu, z jakiej umowy ? Czy wójt jest w posiadaniu dokumentu 

potwierdzającego ustalenia zasadności wprowadzenia tej kwoty ? Kto oprócz Gminy Wielka 

Nieszawka został poproszony o dołożenie pieniędzy do robot budowlanych ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że zmiana wartości zadania wynika  

z  wystąpienia  dodatkowych robót budowlanych w wysokości 800 tys. zł. Jeżeli chodzi  

o wykup gruntów, ta zmiana  wynosi 1 mln zł. Składają się na to rozbieżności pomiędzy 

projektem a stanem rzeczywistym, jak chociażby kolizje sieciowe przebudowy wodociągów, 

kanalizacji, gazu czy wymiany gruntu.   

Radna Katarzyna Streich – powiedziała odnośnie wykupu gruntów, że wprowadzenie 300 

tys. zł jest zasadne. Zapytanie dotyczyło kolejnych 300 tys. zł, o które prosił Urząd 

Marszałkowski. Czy tylko Urząd Gminy jest zobowiązany do pokrycia kwoty dopłaty ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – kwota jest podzielona po równo na wszystkich partnerów 

inwestycji tj. Urząd Marszałkowski, Starostwo Powiatowe, Urząd Gminy w Wielkiej 

Nieszawce. Okazało się, że dodatkowe roboty, wykupy gruntów są droższe niż zakładano. 

Stąd wynika konieczność dopłaty do inwestycji.  

Radny Arkadiusz Wyrzykowski – prawo przetargowe jest takie, że jak są znaczące 

odstępstwa od projektów złożonych w danej inwestycji, wykonawca ma prawo złożyć 

wnioski o dofinansowanie danej inwestycji ,ze względu na koszty nie skwalifikowane w 

projekcie.  

Radny Mieczysław Kociucki – powiedział, ze jeśli ktoś przystępuje do przetargu, powinien 

wiedzieć z czym to się wiąże. Koszt budowy ścieżki rowerowej w tym momencie jest 

większy o 300 niż były planowane wydatki na ten cel. Skierował pytanie do Wójta czy 

przedstawiona kwota na wydatki związane z budową ścieżki jest ostateczna. Czy te środki 

brane są z rezerwy budżetowej ,czy pogłębiany jest deficyt ?  

Skarbnik Monika Szczerkowska – powiedziała, że jeśli zostanie przyjęty projekt deficyt 

wynosić będzie 8 433 692,70 zł. Deficyt finansowany będzie nadwyżką z lat ubiegłych.  

Radna Aniela Grela – wyraziła opinie by dołożyć większych starań aby poszukać środków 

finansowych wewnątrz budżetu.   

Radna Katarzyna Streich – zapytała odnośnie umowy na wykonanie ścieżki rowerowej, czy 

ta umowa jest ryczałtowa ? Spytała o uzyskanie pieniędzy od Marszałka na dofinansowanie 

do biletów w wysokości 60 tys. zł. Czy moment wprowadzenia pieniędzy czy jest uzależniony 

i powiązany z uzyskaniem umowy z funduszu, czy wpływają one równolegle ?  Pomimo nie 

uzyskania dofinasowania będę one wprowadzone w budżet ? Kwota 70 tys. zł została 

ściągnięta z budżetu na sesji lutowej z powodu braku podpisania umowy na dofinansowanie.  

Skarbnik Monika Szczerkowska - w lutym kwota 70 tys. zł została zdjęta z budżetu, po  

informacji, iż Urząd Marszałkowski przyznaje dopłatę tylko wówczas gdy jest otrzymane 

dofinansowanie od Wojewody. Jednakże później otrzymana została informacja, że  wystarczy 

tylko podpisanie umowy z przewoźnikiem, abyśmy mieli możliwość zawarcia porozumienia 

na kwotę 60 tys. zł.  

Radna Katarzyna Streich – zgłosiła wniosek o 5 minut przerwy. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy.  

Po przerwie obrady zostały wznowione.  



 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na rok 2021 (druk nr 8). 
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 9 

Grzegorz Dombrowski, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski.  

PRZECIW: 3 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Katarzyna Streich 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Alina Sobecka 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXIII/189/2021).  

 

i) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 9)  

Skarbnik Monika Szczerkowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.  

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

analogicznie jak w przypadku projektu w sprawie zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka 

na rok 2021, nie wydaje opinii argumentując, że projekt uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej jest konsekwencją przyjęcia projektu zmiany budżetu gminy.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wielka Nieszawka na lata 2021-2024 (druk 

nr 9).  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 9 

Grzegorz Dombrowski, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Marcin Sobiech, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz 

Wyrzykowski.  

PRZECIW: 2 

Aniela Grela, Katarzyna Streich 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Mieczysław Kociucki, Alina Sobecka 



NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXXIII/190/2021).  

 

j) Przewodnicząca Rady wprowadziła w temat projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej zasad ustalania diet dla radnych oraz sołtysów( druk nr 10).  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przedstawiciela Komisji Statutowo-

Regulaminowej. 

Radna Ewa Tarkowska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Argumenty, które padały na Komisji były takie, że praca 

radnych nie polega tylko na posiedzeniach sesji i . Praca radnych jest przez cały miesiąc, a 

pobierana dieta jest to tylko zwrot poniesionych kosztów. Czasami bywają nagłe posiedzenia i 

nie każdy jest w stanie zmienić swoje plany zawodowe.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

Radna Katarzyna Streich – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały dotyczącej zasad ustalania diet dla radnych oraz sołtysów( druk nr 10).  
 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 5 

Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Katarzyna Streich, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski 

PRZECIW: 8 

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Alina Sobecka, Marcin 

Sobiech, Rafał Szulc, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy odrzuciła uchwałę większością głosów.  

 

Ad 4 

Przewodnicząca Rady poprosiła o wprowadzenie w temat (druk nr 11) 

Kierownik GOPS – przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej za 2020 rok (druk nr 

11). 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu.  



Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała ocenę zasobów pomocy społecznej za 2020 rok  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie oceny 

zasobów pomocy społecznej za 2020 rok (druk nr 11). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, 

Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła ocenę zasobów pomocy 

społecznej za 2020 rok większością głosów.  

 

Ad 5 

 

a ) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 12) 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za 2020 rok. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania 

z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za rok 2020 (druk nr 12). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, 

Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy zatwierdziła sprawozdanie z działalności 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Małej Nieszawce za rok 2020 większością głosów.  

 



b ) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 13) 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury za 2020 rok. 

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania 

z działalności Gminnego Centrum Kultury w Małej Nieszawce za rok 2020 (druk nr 13). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 8 

Grzegorz Dombrowski, Dorota Krychowiak, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Rafał Szulc, 

Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska  

PRZECIW: 2 

Aniela Grela, Katarzyna Streich 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Centrum Kultury w Małej Nieszawce za rok 2020 większością głosów 

 

c ) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 14) 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka  – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z realizacji rocznego Programu Współpracy Gminy Wielka 

Nieszawka z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za rok 2020  (Dz.U. z 2020 r. poz. 

1057). 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania z realizacji rocznego 

Programu Współpracy Gminy Wielka Nieszawka z Organizacjami Pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie za rok 2020  (Dz.U. z 2020 r. poz. 1057) (druk nr 14). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 



 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy zatwierdziła sprawozdanie z realizacji 

rocznego Programu Współpracy Gminy Wielka Nieszawka z Organizacjami Pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie za rok 2020  (Dz.U. z 2020 r. poz. 1057) 

 

 d) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 15) 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka  – poinformowała, że Komisja zaopiniowała 

pozytywnie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 rok 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 rok (druk nr 15).  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski.  

NIEOBECNI: 2 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy zatwierdziła sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 rok 

 

Radny Arkadiusz Wyrzykowski opuścił salę obrad. 

 

Ad. 6  

a ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2020 rok. (druk 16)  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

NIEOBECNI: 3 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz Wyrzykowski 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej za 2020 rok jednogłośnie.  

 

b ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2020 rok. 

(druk 17)  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

NIEOBECNI: 3 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2020 rok jednogłośnie.  

 

 

c ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 

Ochrony Środowiska i Inwestycji za 2020 rok. (druk 18)  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI: 3 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji za 2020 rok 

jednogłośnie.  

 

d ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu za 

2020 rok. (druk 19) 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

NIEOBECNI: 3 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu za 2020 rok jednogłośnie.  (druk 19) 

 

 

 e ) Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Statutowo-Regulaminowej za 2020 rok. 

(druk 20)  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska.  

NIEOBECNI: 3 

Aleksandra Rębacz, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności 

Komisji Statutowo-Regulaminowej za 2020 rok jednogłośnie.  (druk 20) 

 

 

 

Ad 7 

Przewodnicząca Rady oddała głos przewodniczącym Komisji w celu złożenia informacji o 

działalności komisji między sesjami, i tak: 

 

Członek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji 

Ewa Tarkowska – poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 26 kwietnia w celu 

opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 26 kwietnia w celu opiniowania materiałów na 

sesję.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Streich – poinformowała, że Komisja 

spotkała się w dn. 26 kwietnia w celu opiniowania materiałów na sesję.  

Członek Komisji Statutowo-Regulaminowej – poinformowała, że Komisja spotkała się w 

dn. 26 kwietnia w celu opiniowania materiałów na sesję.   

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ireneusz Śmiechowski - 

poinformował, że Komisja nie spotykała się pomiędzy sesjami.   

 



Ad. 8 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z realizacji uchwał podjętych na XXXII sesji 

Rady Gminy, która odbyła się w dn. 30 marca 2021 r. 

 

 

 

 

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.  

Radny Ireneusz Śmiechowski -  poinformował, że w dniu 26 kwietnia 2021 r. radna Ewa 

Tarkowska złożyła rezygnację i wystąpiła z kolacji radnych Gminy Wielka Nieszawka. 

Podziękował radnej za współpracę.  

Radna Ewa Tarkowska – zwróciła uwagę na drogę wojewódzką nr 273, która według radnej 

stanowi zagrożenie dla ruchu drogowego. Radna poprosiła o interwencję w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich w tej sprawie.   

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że zostanie wysłane pismo do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich celem naprawy tej drogi.  

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że z racji nieobecności dyr. Gminnego Centrum 

Kultury, nie mogła zapytać w sprawie utworzenia paczkomatu przy GCK. W dniu jutrzejszym 

dostarczy pismo do Urzędu Gminy w celu wyjaśnienia tej sprawy. Druga sugestia radnej, 

dotyczyła realizacji projektów z funduszu soleckiego, kiedy rozpocznie się realizacja, na 

jakim są etapie ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że za realizację funduszu sołeckiego w głównej 

mierze odpowiadają sołtysi we współpracy i pomocy Urzędu Gminy. 

Radna Katarzyna Streich – zapytała radcę prawnego, czy to sołtys jest odpowiedzialny za 

realizację funduszu sołeckiego ? 

Sołtys Brygida Czapiewska – w tym roku z funduszu sołeckiego był realizowany program 

dotyczący wspierania inicjatyw sportowych, oraz program „Mieszkańcy do formy”. 

Radna Alina Sobecka – zapytała o uroczystość z okazji 100- lecia Szkoły Podstawowej w 

Cierpicach. Ile osób dostało zaproszenie na te uroczystość ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki -  zaproszenia na tę uroczystość wysyłała dyr. Szkoły 

Podstawowej w Cierpicach.   

Radna Alina Sobecka – powiedziała ,że organizatorem jest również Wójt. Wyraziła 

zaniepokojenie zaistniałą sytuacją, że organizowane ma być uroczystość w trakcie trwania 

pandemii, gdzie cały czas obowiązują zakazy o organizowaniu zgromadzeń.  

Poruszyła sprawę mieszkańców z ul. Bydgoskiej w Cierpicach, co się w tym temacie 

wydarzyło, czy mieszkańcy otrzymali odpowiedź na swoje pismo ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział ,że jest to jedna ze spraw o przejęcie dróg od 

Nadleśnictwa Cierpiszewo. Takich spraw jest więcej. Wszystkie te sprawy będą zebrane 

 i wystosowane zostanie zbiorcze pismo o przejęcie tych wszystkich dróg.   

Radny Mieczysław Kociucki – zapytał kiedy mieszkańcy otrzymają odpowiedź dotycząca 

zasypania rowu przy ul. Bukowej. Spotkanie odbyło się 18 lutego. Ponadto kiedy zostanie  

oddana do użytku ul. Sowia ? Na jakiej zasadzie powstał skatepark przy CSiR ”Olender”. 

Poprosił o schemat struktury zatrudnienia w Urzędzie Gminy Wielka Nieszawka. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – mieszkańcy, którzy są stroną otrzymają odpowiedź ws. 

zasypania rowu. Ulica Sowia miała być oddana do użytku w grudniu, przedsiębiorstwo 



wykonujące nie zrealizowało w terminie tej inwestycji. Skatepark jest budowany z pieniędzy 

zewnętrznych na gruncie gminnym. 

Radna Aniela Grela – poruszyła kwestię przeciągającego się braku odpowiedzi na pismo w 

sprawie struktury zatrudnienia w Urzędzie Gminy Wielka Nieszawka.  

Radny Ryszard Kryszewski – poruszył sprawę regulacji ul. Dybowskiej w Cierpicach. 

Odniósł się do niebezpieczeństwa ruchu drogowego na ul. Toruńskiej w trakcie trwa prac 

remontowych.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że ulica Dybowska jest w trakcie regulacji. 

Droga wojewódzka nr 273 jest w trakcie remontu, występują znaczne utrudnienia w ruchu. 

Radny Ireneusz Śmiechowski – zapytał w sprawie fotowoltaiki. Czy została już podpisana 

umowa w sprawie dotacji dla Gminy Wielka Nieszawka ? Czy już wiadomo ile będzie 

kosztowała to mieszkańców ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział w sprawie fotowoltaiki, że do 26 kwietnia 

przyszły uzupełnienia od firmy, następnie będą rozstrzygnięcia. W ciągu 10 dni będą 

odwołania, na koniec będzie podpisana umowa. 

 

Ad.10 

Przewodnicząca Rady Gminy Wioletta Szymańska podziękowała zebranym za wzięcie 

udziału w XXXII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady.  

 

 

 

Protokołował                                                           Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                               (-) Wioletta Szymańska 

 


